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[Miljøministeren.] 
Det forekommer da også mindre rimeligt, at 

vor lovgivning giver mulighed for ekspropria- 
tion til fremskaffelse af jord til rekreative for- 
mål, men ikke til fremskaffelse af nye bygge- 
grunde. 

Efter regeringens opfattelse er muligheden 
for at ekspropriere efter lovforslagets § 1 i 
princippet ikke mere vidtgående end adgangen 
til ekspropriation af jord til rekreative formål, 
der findes i loven om erhvervelse af fast ejen- 
dom til fritidsformål. For fuldstændighedens 
skyld skal det nævnes, at dette lovforslag na- 
turligvis ligesom den nævnte lov er i fuld over- 
ensstemmelse med grundlovens § 73. 

Jeg mener, der er et behov for, at kommu- 
nerne får mulighed for at ekspropriere til by- 
udviklingsformål, hvis man skal kunne gennem- 
føre en planlægning, der giver en miljømæssig 
og samfundsøkonomisk rigtig anvendelse af 
vore arealer. 

Jeg håber på, at vi i udvalget kan få en for- 
domsfri drøftelse af denne problemstilling, og 
jeg er villig til nærmere at drøfte, om det er 
en hensigtsmæssig udformning, lovforslaget 
har fået. 

Med disse bemærkninger kan jeg anbefale 
lovforslaget til vedtagelse. 

Fiskeriministeren (Svend Jakobsen): 
Det høje tings' medlemmer vil sikkert erin- 

dre, at min forgænger som fiskeriminister i sid- 
ste samling fremsatte forslag til lov om æn- 
dring af lov om saltvandsfiskeri (Folketings- 
tidende 9. november 1976, spalte 1348-49), og 
at det derefter var til første behandling (Folke- 
tingstidende 1. december 1976, spalte 2392-97). 
Medlemmerne erindrer sikkert også, at æn- 
dringslovforslaget ikke nåede at blive færdig- 
behandlet inden februarvalget, hvorfor jeg 
herved tillader mig for det høje folketing at 
genfremsætte lovforslaget i uændret skikkelse. 

Jeg skal ikke her udførligt gentage, hvad der 
blev fremført af min forgænger ved lovforsla- 
gets fremsættelse i november 1976, men blot 
minde om, at forslaget tilsigter at ændre den 
gældende saltvandsfiskerilov på en række punk- 
ter i overensstemmelse med Ønsker fremsat af 
fiskeriorganisationerne og at gennemføre visse 
justeringer på grund af dels fiskeriets tekniske 
udvikling, dels anden lovgivning. 

Det har ikke været muligt at medtage de for- 
slag om navnlig regulering af garnfiskeriet, som 

er omtalt i den til folketinget i slutningen af 
maj 1976 fremsendte betænkning af 12. maj 
1976 vedrørende regulering af bierhvervsfiske- 
riet m. m. 

Jeg kan i den forbindelse oplyse, at de på- 
gældende forhandlinger med fiskeriets hoved- 
organisationer om forskellige uafklarede spørgs- 
mål endnu ikke er afsluttet. 

Idet jeg henviser til bemærkningerne til for- 
slag til lov om ændring af lov om saltvandsfi- 
skeri, skal jeg herefter anbefale lovforslaget til 
det høje tings velvillige behandling. 

Ministeren for skatter og afgifter (Kampmann): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte for- 

slag til lov om ændring af toldloven. 
Lovforslaget er en genfremsættelse af det for- 

slag, der blev fremsat den 2. december 1976, 
og som var til 1. behandling den 11. januar 
1977. Der er dog foretaget nogle mindre æn- 
dringer af forslaget. Der er således i forslagets 
§ 1, nr. 9, indarbejdet et ændringsforslag, der 
blev stillet til det tidligere lovforslag, og i for- 
slagets bemærkninger er indarbejdet svaret på 
et spørgsmål, der blev stillet af skatte- og af- 
giftsudvalget vedrørende den ekspeditionsafgift, 
der omhandles i forslagets § 1, nr. 29. Endvide- 
re er der foretaget nogle redaktionelle ændrin- 
ger af forslaget. 

Skatte- og afgiftsudvalget stillede en række 
spørgsmål vedrørende det tidligere forslag. Dis- 
se spørgsmål blev ikke besvaret før valget. Ud- 
valgets spørgsmål vedrørende forslagets be- 
stemmelser om aktiv forædling giver imidler- 
tid anledning til en ret udførlig redegørelse om 
baggrunden for disse bestemmelser, og en så- 
dan redegørelse vil snarest blive fremsendt til 
skatte- og afgiftsudvalget. I denne forbindelse 
er det på ny overvejet, i hvilket omfang gen- 
nemførelse af bestemmelserne om aktiv foræd- 
ling vil forøge toldvæsenets personalebehov, og 
man er nu kommet til, at toldvæsenets persona- 
lebehov vil blive forøget med 14-15 personer 
svarende til en årlig lønudgift på ca. 1,3 mill. 
kr. I det tidligere lovforslag var det anslået, at 
bestemmelserne om aktiv forædling vil forøge 
toldvæsenets personalebehov med 10-12 perso- 
ner svarende til en årlig lønudgift på ca. 1 mill. 
kr. 

Nogle af de foreslåede ændringer af toldlo- 
ven angår bestemmelser i toldloven, der er over- 
gangsbestemmelser i den forstand, at de ophø- 
rer at have virkning, når overgangsperioden 


